
MESTO sLAPANICE
Yážení spoIuobčané,
s|yše|i jste o tom, že pob|ížš|apanic má vyrůst průmys|ová zóna?

Tímto os|ovením začíná |eták p|ný po|opravd, fa|ešných informací a s|ovních manipu|ací, kteý jsme dostal i
v prvních prosincových dnech do schránek. .|eho autoři se tváří, že chtějízachránit š|apanice a Bedřichovice od
nedozírných škod na majetku i zdraví, které má způsobit p|ánovaná průmys|ová zóna mezi Š|apnicemi a |etiš-
těm. Používají k tomu kusé, většinou z kontextu vytržené informace, jimiž se snaží mezi spo|uobčany infi|trovat
pop|ašné zprávy, i  když disponují komplexnějšími informacemi, např. o ovzduší' Sami př i tom p|nými doušky
využívají všech pozitiv a výhod poskytnutých komfortem a vysokou vybaveností sousedního ve|kého města
Brna, kam většina znás1ezdízaprací. Průmys|ová zónamŮže mnohým sebereaIizaci nabídnout. ' .

ldrátce z histgrie

Myš|enka vybudovat průmys|ovou zónu sahá až do předminu|ého vo|ebního období, kdy se rodi|a př i  řešení otázky
vzrůstající dopravní zátěže, Pod|e odborníků je území v sousedství dá|nice Dl, |et iště a že|eznice mimořádně vhodné
pro |ehkou výrobu, |ogist iku, vývojová a servisnístřediska a pro investory d|ouhodobě |ákavé. Takové území však ne-
Iežíjen na š|apanickém katastru, aIe i  na území sIat inském a tuřanském. Je zřejmé, že investor mohI a stá|e můŽe ode-
jíttam. Mys|íte, že by by|o pro nás Iepší, kdyby- jak píšíautoř i  Ietáku _zajíždě|o ,,12ooo autdenně,, na druhou stra-
nu |etiště do průmys|ové zóny Tuřany? Pokud k nám vítr fouká škod|iviny z brněnské ag|omerace nebo až ze silně
znečištěného ostravska. vážně si mys|íme, že by Šlapanice závan od Tuřan obešel? Nic bychom ov|ivnit nemoh|i
a f inanční přínos by še| do j iné městské pok|adny. Pak bychom če|i| i  opačnýmvýtkám, že j inde jde všechno a ještě
z  toho mají  peníze ,  jen  u  nás  n i c . . .

Před těmi něko|ika |éty š|o také o to, zda naše území rozvíjet organizovaně, po dohodě s jed ním investorem, s jed notnými
a výhodnějšími podmínkamivýstavby pro ce|ou IokaIitu, i  pro naše město, nebo chaoticky, po rŮznýchdohodách s mno-
ha různými investory v různém čase. V minu|ém vo|ebním období byla myš|enka rozpracována, by|y řešeny majetko-
právní vztahy a naIezen jeden konkrétní investor. V tomto volebním období jde o to, aby Š|apanice nebyly negativně
ov|ivněny nebo aby by|y tyto vlivy
minirnalizovány a aby z toho měli
všichni obtané co největší užitek.

Jsou jen zápory z |'etáltu?

Všechny orgány města - nynější
i minu|é - mě|y na zřeteI i  především
zájem města a jeho občanů, když
zvažova|y všechna pro a proti: bud,
volnou kraj inu s ve|kovýrobním
zemědě|ským hospodařením, nebo
návrh na urbanizované, zastavěné
území s různě ve|kými halovými
objekty jednoduchého, aIe účeIného
designu, s promyš|enou vnitro- terasa) _ administrativní budova Honeywell

areá|ovou vzrost|ou i  nízkou ze|ení (na obdobné zóny se můŽete kdykoIiv podívat např. v sousední S|at ině nebo
v Modřících' Mnozí tam možná i  pracujete). Rea|izace průmys|ové zóny iako ce|ku by|a od počátku myšlena
jako postupná. Nyní, v důs|edku ekonomické krize, bude d|ouhodobá (roz|ožená do mnoha |et) a př inese pracovní
místa, která budou zce|a j istě využívána také našimi občany'

CT Park Br n o (Če r n ov ická

Město získávíce finančních prostředků: zdaní z nemovitostí i z tzv. sdíIených daní.



Např. významná skupina š|apanických spor-
tovců poukazuje na to, Že v Modřicích dostá-
vají jejich ko|egové městskou dotaci ve výši
mnoha set t isíc Kč, zatímco ve š|apanicích
musí taková částka stačit na rok pro všechny
podporovan é organizace dohroma dy, Mrzí
nás to, aIe Modř ice mají svou průmys|ovou
zónu a  o|ympi i . . .

By|a by také vyřešena možnost přímého
propojení š|apanic z prostoru uIice
Brněnské na u|ic i  Řipskou a dálnic i  Dl.

ň-; ;;;';;; ;;i i.. ;;;;i;ň;Ň.;;
ul ic i  Průmys|ovou a na směr do Tuřan. Každo-
denní přesun ve|kého počtu zaměstnanců
bude zaj ištěn posílením hromadné dopravy

více způsoby: přímo průmys|ovou zónoubudou projíždět autobusové |inky a dojde k posí|ení příměstské Že|ezniční
dopravy až do našeho že|ezničníhonádraží, se zastávkou v prostoru u,|ungmannovy u|ice. Co se týče životního pro-
středí, více než třetina p|och bude ozeleněných (stromy, křoviny, trávníky), je sm|uvně podchyceno tzv. decentra|i-
zované hospodaření s dešťovou vodou, která tak kombinací vsaků, odpařování a ošetřování zeIeně zůstane co nejvíce
v území, bude ho och|azovata udržovat podzemnívodyv rozsahu b|ízkém dnešním stavu. Investortaké j iŽ rea|izuie
na střechách postavených objektů fotovo|taické č|ánky pro výrobu e|ektřiny ze sIuneční energie.

Každé zastupite|stvo, rada i kaŽdý starosta za posledních deset |et zvaŽova|i všechny v úvahu připadající argumenty
a aspekty tohoto projektu i  kontinuitu dosavadního vývoje: Š|apanice se d|ouhodobě potýkají s ce|ou řadou prob|é-
mů: rekonstrukce základníško|y_ ještě je potřeba cca12o mi|. Kč, dešťová kanaIizace: je t řeba řešitv centrá|níčást i
města nákladem v řádu stovek mi| ionů Ki k tomu rozsáh|é rekonstrukce komunikací a chodníků po obnově da|ších
inženýrských sítí, to jsou da|ší stovky mi| ionů (jen uIice Komenského, která je d|ouhodobě zanedba ná s i  vyžádá cca 15
až 20 miI ionů Kč), je t řeba dořešit parkovánív uIicích, prob|ematiku mateřských ško|, nových komunikačních obchvatů,
které řeší právě průmyslová zóna, poddimenzovanost s|užeb a obchodní sítě ve městě a také dů|ežité vo|nočasové
vyžití, mít možnost kam jít pěšky, jet na ko|e nebo na inIine brus|ích. To vše je třeba financovat a z běžných zdrojů
městského rozpočtu to není možné. Dosavadní zastupite|stva proto dosud rozhodova|a ve shodě, napříč po|itickým
spektrem.

l( arguměntaci v letáltu

ohromující čís|a o zastavěné p|oše, zaměstnancích a počtech aut jsou nadhodnocená' Jsou jen nafouknutými maxi-
má|ními hodnotami pro projektový záměr. Těchto |imitů může být dosaŽeno pouze teoreticky, v ideá|ním případě
apř i  p lnémrozsahu,n ikoI ivprakt i cky . jak jsmej ižpopsaI i ,vě tš inaaut  bude jezd i t zbrněnskést ranyaoddá ln i ce ,aby
se vyhnuIa obytné zástavbě š|apanic i5|at iny. Zónu protíná stávající pIně eIektr i f ikovaná žeIezniční tra{ která bude
využívána pro příměstskou osobní dopravu a že|ezniční v|ečka pro nák|adní že|ezniční dopravu, takŽe hlavní obraty
pracovních si| i nák|adní dopravy se budou odehrávat zda|eka nejen po si|nici. Kdo z našich ,,zachráncŮ,, má spočí-
táno a p<lsudky do|oženo, že negativní v|ivy ovzduší vůbec budou a poškodí zastavěné území š|apanic? Bez pod-
|oŽení ser iózními podklady jsou taková tvrzeníjen speku|acemi, protože je známo, že prašnost polí je druhým největ-
ším zdrojem prachového znečištění.
-*#'3*=-

o záměru průňys|ové zóny v předmětné |oka|itě se veřejně m|uví asi deset |et a teprve v minu|ém vo|ebním období
pad|o rozhodnutí, že se tento projekt bude rea|izovat. Veškerá rozhodnutí poŽadovaná zákonem by|a činěna na veřej-
ných zasedáních zastupite|stev, kde by|y, rovněž veřejně, prezentovány i záméry vybraného investora. Tehdejší i sou-
časné vedení města nezanedbaIo žádný úkon požadovaný zákony České repub|iky. Proto více než fa|ešně zní nynější
výkřiky o tom, že zákony platí jenom pro někoho. Čím mohou autoři |etáku do|oŽit nerespektov ání zákonŮo ochraně
zemědělské půdy, o ochraně ovzduší, stavebního zákona a da|ší? Trváme na tom, že zákony ze strany města, městského
úřadu i investora dodržovány jsou. Kdyby tomu tak neby|o, nemě| by dnes ínvestor zastavěnou jen |oka|itu
o nece|ých ]0 hektarech u Ietiště.

CTPark ostraya - administrativní budova



Naprosto popu|ist icky a bez jakéhoko|iv právního podk|adu napadají autoř i  dva č|eny zastupitelstva a tajemníka
městského úřadu obviňováním ze střetu zájmŮ a nemorá|ního chování. Sami však zneužití třídních schůzek
v zák|adní škole přesvědčováním spěchajících rodičů k podpisu na petiční archy za morální problém nepovažují.
Yzbuzují v |idech'pouze závist a podsouva jí z|ovo|ný úmys| samozřejmé nečestnosti u Iidí, kteříŠ|apanicím zce|a pro-
kazateIně již mnohokrát pomohIi. To, že tak činí, dokazu je, že neznají zákon, jímŽ se zaštiťují a o amoraIitě napadaných
také moc nevědí, když se nezúčastni| ižádného jednání, kdy by| v|ak s průmys|ovou zónou ve Š|apanicích rozjížděn.

Příjezdová komunikace ze S|at iny nebude |emována šedými továrními ha|ami s průmys|ovými provozy, a|e dvoj i tým
stromořadím, které tu dnes není.Zóna poskytne novou komunikačníinfrastrukturu, kterou budeme s výhodou a všichni
rádi využívat jako rych|ejší, bezpečnější a komfortnější příjezd na dá|nici. Tuto možnost i nový obchvat Slatiny všichni
doceníme při každé cestě do Brna i zpět.

Zábor kva|itních zemědě|ských půd je prob|émem. To nikdo nezastírá a investor s i  toho je dobře vědom. Část ornice
by proto mě|a zůstat v |oka|itě na úpravu veřejných p|och ze|eně a část by mě|a napomoci např. v reku|tivací pozemků
po vytěženém písku v neda|ekých Hrušovanech u Brna.

Průmyslov á zóna Š|'apanice Š[apanice :
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Průmyslová zÓna Tuřany



Zvláštní je, že ani Ministerstvu
životního prostředí anl autorům
Ietáku nevad í vynětí stejně kvalitn í
půdy ze zemědě|ského půdního
fondu na tuřanském katastru,
zatímco na našem katastru to po-
važují za katastrofu. Neh|edě na
to, že se ornice dá převézt a pou-
žít ve stejné kva|itě v jiné loka|itě.

ob las t  š lapan icka  je  poměrně chu-
dá na srážky. To víme všichni, ví
to investor i zástupci města. Proto
projekční záměry počítají s mož-
nostmi pro zachování maximá| ního
množství dešťové vody v území.
Této ob|ast i  ie věnovaná více než
standardní pozornost vyjádřená dohodou o Ie|ím decentraI izovaném hospodaření.

Evidentně pop|ašnou zprávou, která si zas|ouží více než jen mávnutí ruky, jsou demagogická narážky na možná
onernocnění' jejichž kata|yzátorem může být znečištění ovzduší" Nepozorný čtenář přís|ušné pasážev Ietáku si auto-
maticky tato negativa spojís mnohokrát nadhozenou problematikou průmys|ové zóny z předchozích stránek. Pozorný
čtenář nebo např '  právník určitě nepřeh|édne, že nikde v této stat i  neníspoj i tost s naší konkrétnízónou uvedena. Proč?
Protože tvůrci textu nemají ani nemohou mít pro svá tvrzení vztahující se k území šlapanic žádné seriózní podk|ady či
dŮkazy. Jde o očividnou psycho|ogickou manipulaci .

A co říci  závěrem? Komentova|i  jsme jen část fa|ešných pop|achů z nejnovějšího |etáku, k němuž se h|ásí občanské
sdruŽení Čisté Š|apanice. Nehod|áme s nikým vést pav|ačovou diskusi.  Ve š|apanicích ne|ze žít současně jako ve vysoko-
horském národním parku - v zeleni a na čerstvém vzduchu, mít př i tom 1O minut chůzí do práce o kterou nikdy nepř i-
jdu, nadstandardní p|at, supermarket ve ved|ejší u|ic i ,  bezprob|émový přístup do ve|kého města s jeho da|ší obrovskou
vybavenostíve zdravotnictví, ško|ství, obchodu a neomezeném ku|turním a Sportovním vyžití. Nic není |en tak samo se-

bou a nezodpovědné by by|o
zůstat stát na pů|i cesty. Do
projektu vložil investor |iŽ
něko|ik set miI ionů Kč a naše
město je nyní již vázáno
srnlouvami. Pokud by z naší
vůle byl projekt zmařcn,
nevyhneme se řadě sporů
o rráhradu vznik|ých škod.
l v těchto souvis|ostech je
třeba da|ší rozhodování
zvažovat.

Jednání ve věci jednot| ivých
staveb v průmys|ové zóně
i zóny jako ce|ku probíha|o,
probíhá a bude probíhat
na těch úrovních, které sta-

novízákony ČR. Vedení města pak v této věci bude respektovat stanoviska zastupite|stev, která jsou oprávněna stano-
vovat směry rozvoje, cožie rozhodovánív samosprávné působnost i .  Zaměstnanci úřadu pak budou i  nadá|e rozhodo-
vat v intencích stanovených zákonnými ustanoveními. A všichni t i to | idé nesou a ponesou zodpovědnostza svá roz-
hodnutí na rozdí| od akt iv istů občanského sdruženíČisté š|apanice.

Vedení města š|apanice

CTPark Ostrava - objekty Flexi space

Letecký pohled - lokalita Letiště Brno-Tuřany, Šlapanice


